

Wessen Demokratie verteidigen?

Wie Ungleichheit politische Teilhabe prägt

Tamara Ehs & Martina Zandonella

Verteilungsungerechtigkeit gefährdet die Demokratie: Je geringer Einkommen, formale Bildung und sozialer Status ausfallen, desto höher ist der Anteil der Nichtwahlberechtigten, der Nichtwähler:innen und jener, die Beteiligungsangebote wie Bürgerinitiativen, Petitionsrecht, partizipative Budgets etc. nicht wahrnehmen. Die österreichische Demokratie befindet sich im Superwahljahr 2024 in einer sozioökonomischen Schieflage – dies gilt insbesondere für Städte, allen voran Wien.

Defending whose democracy?

How inequality shapes political participation

Tamara Ehs & Martina Zandonella

Distributive injustice jeopardises democracy: the lower the income, formal education, and social status, the higher the proportion of people who are not eligible to vote, non-voters and those who do not take advantage of participation opportunities such as citizens' initiatives, the right to petition, participatory budgets and the like. Austrian democracy is in a socio-economic imbalance in this election year 2024 – this particularly applies to cities, especially Vienna.